
Harku Vallavolikogu revisjonikomisjoni esimehe aruanne 2021. a tööst

Harku Vallavolikogu revisjonikomisjon moodustati 2017 aasta novembris valitud volikogu 9. koos-
seisu poolt 16.11.2017.a Harku Vallavolikogu otsusega nr 88. Nimetatud otsusega moodustati 4-
liikmeline Harku Vallavolikogu revisjonikomisjon järgmises koosseisus:
Revisjoni komisjoni esimees Riho Saksus, aseesimees Aule Kikas, revisjonikomisjoni liikmed Erik 
Lepikson ja Priit Kotkas.

Revisjonikomisjoni täidab ülesandeid, mis on sätestatud kohaliku omavalitsuse korralduse 
seaduse §-s 48 lõikes 3; § 481 lõikes 5 ja Harku valla põhimääruse § 29 lg 41, §-s 44 ja § 441 
lõikes 4.

Revisjonikomisjoni korralisi koosolekuid peetakse reeglina kord kuus volikogu istungile eelneva 
nädala neljapäeviti. 2021. aastal pidas revisjonikomisjon kuni KOV valimiste toimumiseni  8 
koosolekut (iga kuu, va juulis, toimus 1 koosolek), kõiki koosolekuid juhatas komisjoni esimees 
Riho Saksus. 

Koosolekute protokollid on volikogu kantselei juhataja poolt koostatud professionaalselt andes as-
jast huvitatutele sisulist infot koosolekutel käsitletud teemade ja toimunud arutelude, küsimuste ja 
järelduste kohta. 

18. märtsil 2021.a esitas Aule Kikas avalduse revisjonikomisjoni aseesimehe ametikohalt tagasi 
astumiseks alates 19. märts 2021.a ja 27. mail 2021 valiti revisjonikomisjoni esimeheks Riho Sak-
sus ja aseesimeheks Val Rajasaar. Komisjoni liikmetena jätkasid Priit Kotkas ja Erik Lepikson.

Toon eraldi esile Priit Kotka tänuväärt panuse revisjonikomisjoni töösse kõigi 4 aasta jooksul!

Komisjon käsitles oma koosolekutel palju päevakohaseid ning Harku valla jaoks olulisi teemasid - 
valmisolekut kooliaastaks, vallas palju käsitlemist leidnud ja poleemikat tekitanud lasteaiakohtade 
temaatikat, vallavalitsuse ja selle osakondade aruandeid, Strantum OÜ tegevusaruande ülevaadet 
jne.

Hea meel on tõdeda, et koostöö vallavalitsusega oli konstruktiivne ning üksteist mõistev. Re-
visjonikomisjon on püüdnud alati osutada olemasolevatele ja tulevikus tekkida võivatele mureko-
htadele ning alati andnud selles osas ka oma soovitusi. Samas pean tähelepanu juhtima asjaolule, 
et teatud juhtudel ei võetud revisjonikomisjoni poolseid järeldusi ja probleemidele viitamisi piisavalt 
tõsiselt arvesse, millest johtuvalt tekkis sellest reaalseid probleeme (lasteaiakohtade loomine ja 
jaotamine, lasteaiarühmade jaoks moodulite hanke rutakas läbiviimine jne).

Lühiülevaade käesoleva aasta jooksul menetletud teemadest:

Jaanuar 2021:
Harku vallavalitsuse haridus- ja kultuuriosakonna esindaja andis järgmise ülevaate:
- milline on vallavalitsuse valmisolek luua Harku vallas 2021 aasta 1. septembriks esimesed klas-
sid ja komplekteerida III kooliaste; 
- lasteaiakohtade ülevaade, sealjuures eralasteaedades ja -hoidudes käivate laste arv.

Revisjonikomisjoni ettepanek:
- järgmiseks revisjonikomisjoni koosolekuks esitada analüüsi, kui palju ja kuhu on 3-5 aasta vaates 
lasteaia- ja 5-7 aasta vaates koolikohti valla elanikel vaja. Selleks koosolekuks esitatud analüüs on 
puudulik ja revisjonikomisjon viitas eesootavale probleemile lasteaiakohtade puuduse olemasolu 
osas.

Veebruar 2021:
- vallavalitsuse planeerimis- ja ehitusosakonna juhataja andis ülevaate 2020 tegevuskava täitmis-
est (vaadati üle tegevuskava punktid 6.1-6.11).



Komisjoni poolt tehtud ettepanek - Muraste endise biopuhasti detailplaneeringu osas kaaluda selle 
krundi planeerimist sotsiaalmaaks.

- vallavalitsuse sotsiaal- ja tervishoiuosakonna juhataja andis ülevaate sotsiaal- ja tervishoiu-
osakonna 2020 tegevuskava täitmisest.

Märts 2021:
- vallavalitsuse arendus- ja haldusosakonna juhataja andis ülevaate arendus- ja haldusosakonna 
2020 tegevuskava täitmisest.
Koosolekul jäid üles järgmised teemad, mille osas soovis revisjonikomisjon täiendavat infot, 
konkreetsemat tegevuskava:
1. Arengukava tegevuskava P.1.2 - Meriküla ja Muraste klindi ülemise ning alumise osa merele 
avamise kontseptsiooni väljatöötamise ja väljaarendamise kohta koostatud kontseptsiooni ja 
milline on konkreetne edasine tegevusplaan, millised sellega seotud kulud?
2. P.1.9 -  Peeter Suure Merekindluse nimelise objektide tähistamine ja korrastamine. Milline on 
olnud vallavalitsuse tegevus selle punkti osas eelmisel 2020 aastal ja millised on edasised plaanid, 
kuidas seda ala korrastatakse? 
3. Arengukava tegevuskava P.1.11 - matkaradade tähistamine ja arendamine rannaalal. Esitada 
täpne tegevuskava,  mis on tehtud, kuhu tehakse uued teed, kuidas sillad saavad tehtud ja millal 
see reaalselt toimub ning millised on sellega seotud kulud?
4. Tiskre hariduslinnaku valmimise uuendatud tööplaan (planeerimis-, projekteerimis- ja ehitusprot-
sessi plaanitavad tähtajad).

- vallavalitsuse haridus- ja kultuuriosakonna juhataja andis ülevaate haridus- ja kultuuriosakonna 
2020 tegevuskava täitmisest.
Revisjonikomisjon soovis täiendavalt infot järgmiseks koosolekuks, kui palju oli nende õpilaste 
seas, kes Riigigümnaasiumisse sisse ei saanud, õpilasi, kelle on hinneteks neljad-viied.

Aprill 2021

- Kokkuvõte Harku valla rahvastiku kasvu ja sotsiaalse infrastruktuuri osas.
Ettekandjad esitasid ülevaade Harku valla laste lasteaedades ja hoidudes arvust 2012-2021 aas-
tate lõikes, milline on laste arv rahvastikuregistri järgi 1. aprilli 2021 seisuga sünniaastate ja külade 
kaupa, milline elanike arvu kasv aastate 2014–2021 lõikes ja millised on lähimad võimalikud in-
vesteeringud sotsiaalsfääris.

Revisjonikomisjon tegi ettepaneku vallavalitsusele tellida elanike 5-7 aasta juurdekasvu prognoosi 
uuring, mis annaks eeldatava ülevaate, kui palju tegelikkuses lähima 3, 5 ja 7 aasta jooksul elanike 
juurde tuleb. Vastava uuringu alusel saab teha plaane, kui palju peab tegema investeeringuid uute 
lasteaedade, koolide rajamiseks ning sealt tulevad ka reaalsed investeeringute numbrid, va-
jadused. Ehituslubasid on välja antud viimastel aastatel 2-3 korda rohkem kui varasemalt ja 
elanikke tuleb eeldatust märkimisväärselt rohkem juurde.

- Ülevaade ja hindamine:
1.1. Harku valla spordi/huvialatoetuste määramise ja suuruse aluste ülevaade ning hindamine er-
inevate kategooriate lõikes, 2020 aasta ülevaade;
1.2. Külaseltsidele ja teistele MTÜ-le valla eelarvest eraldatud tegevustoetuste aruanne.
Esimese osas andis spordi- ja järelvalvespetsialist ülevaate Harku valla spordi/huvialatoetuste 
määramise ja suuruse aluste osas ning kuidas neid hinnati erinevate kategooriate lõikes 2020 
aastal. 
Teiseks andis kultuuri- ja noorsootööspetsialist ülevaate külaseltsidele ja teistele MTÜ-le valla ee-
larvest eraldatud tegevustoetuste aruandest.



Priit Kotkas tegi ettepaneku spordi- ja järelvalvespetsialistile - kaardistada ära meie vallas jalgsi 
liikumise ja spordi tegemise võimalused ning teha see info kättesaadavaks elanikele.

- Vallavalitsuse arendus- ja haldusosakonna juhataja andis ülevaate vallavalitsuse poolt läbiviidud 
riigihangetest 2020 aastal - hanked alates 60 000 + KM (ehitused) ja alates 30 000 + KM 
(teenused) ning hangete staatused.  

Mai 2021
- Strantum OÜ juhataja andis ülevaate Harku valla 2020 tegevuskavast ja selles toodud Strantumi 
tegevustest (tegevusaruande ülevaade, hanked, finantsid), ÜVK ja soojamajanduse projektid 
(Tabasalu-Rannamõisa ja Muraste veemajandusprojektid) ning millised on 2021. plaanid.

Juuni 2021 
- Harku valla 2020.a majandusaruanne, audiitorid, seisukoht.
Ettekandja tutvustas täpsemalt majandusaasta aruande juures esitatud üldandmeid võrdluses 
2018-2020, millised olid 2020 majandusaasta valla investeeringud ja muud kulud.

- Harku Vallavalitsuse poolt eraldatud rahalised vahendid SA-le Liikva Päikesekodu.
vallavalitsuse poolt on eraldatud 2020 aastal ainult vastavalt volikogu otsusele reservfondist 70 
000 eurot Päikesekodu tee (Varsa tee) ehitamiseks. Rohkem rahalisi vahendeid Liikva Päikeseko-
dule eraldatud ei ole.
Revisjonikomisjon tegi vallavalitsusele ettepaneku teha SA-le Liikva Päikesekodu vastav märgukiri 
ja küsida selgitust, milleks täpsemalt raha kasutati ja miks on Varsa tee osaliselt suletud. Varsa tee 
peab olema valla elanike jaoks avatud.

- Vallavalitsuse ja Cramo Estonia AS-i vahel sõlmitud rendileping moodulite kasutamiseks Alasni-
idu ja Rannamõisa lasteaia juures.
Komisjon soovis selgitusi, millistel õiguslikel alustel võttis vallavalitsus ilma volikoguga eelnevalt 
kooskõlastamata Cramo Estonia AS-i ees üle eelarveaasta ulatuva kohustuse, et rentida Alasniidu 
ja Rannamõisa Lasteaia juurde moodulid. 
Komisjon oli seisukohal, et lasteaiakohtade defitsiit on olnud pikemat aega, vähemalt viimased 7-8 
aastat. Riigihankel oleks olnud pakkujaid rohkem, kui oleks tegutsetud planeeritumalt mõistliku aja 
jooksul ja pikemate tähtaegadega. Samuti oleks vallavalitsus võinud alternatiivina võtta võrdlevad 
väljaostu pakkumised rendipakkumiste juurde ja tegema laiema plaani.
Revisjonikomisjon koostas saadud info põhjal revisjoniakti. 

- Harku valla 2020.a tegevuskava täitmise kontroll ja hindamine. 
Komisjoni arutas läbi, mida on 2020 aastal kontrollitud ja kuidas tegevuskava täitmist hinnata. 
Revisjonikomisjoni töö kokkuvõttes tuleb ära märkida Strantum OÜ puhul 2020 aastal suurte ja 
mahukate veemajandusprojektide (Tabasalu-Rannamõisa ja Muraste) lõpule viimist.     
Teatud teemade puhul tuleb välja tuua vallavalitsuse liiga aeglane tegutsemine teatud ülesannete 
elluviimisel - Tiskre kooli ja lasteaia planeerimisprotsess (tuleb kindlustada valmimine tähtajaks 1. 
september 2023) ja 2020 aasta viimastel kuudel oleks pidanud aktiivselt tegelema 2021 aastaks 
lasteaiakohtade loomise teemaga.
Suurupi lautriala detailplaneeringu teema on endiselt lahenduseta.

August 2021
- Narkovastane ennetustöö Harku vallas.
Politsei- ja Piirivalveamet edastas kokkuvõtte noorsoopolitsei tegevusest, vallavalitsuse sotsiaal- ja 
tervishoiuosakonna juhataja tutvustas vallavalitsuse poolset ennetustööde 2020 -2021 kokkuvõtet 
ning tutvustas olemasolevaid teravaid probleeme. Kõige suuremaks „murelaps“ on psüühika prob-
leemid, mis on avaldanud just teismelistel lastel. Teiseks probleemkohaks on enesetapukatsed.

- Valla keskkonnaalase tegevuse kontroll.
Vallavalitsuse arendus- ja haldusosakonna juhataja andis ülevaate väljastatud raielubadest, 
ebaseaduslikest maastiku muudatustest.



- Valla haridusasutuste tegevuse kontroll.
Vallavalitsuse haridus- ja kultuuriosakonna andis ülevaate valla haridusasutuste tegevuse kontrol-
list ja milline on valmisolek uueks õppeaastaks ning ametikohtade komplekteeritus.

Revisjonikomisjon tegi ettepanek vallavalitsusele - Meriküla koolihoone juurde panna vastav silt – 
Meriküla koolimaja. Samuti lisada vastav silt ja viide Klooga mnt äärde, Tilgu tee algusesse Tilgu 
sadama sildi alla.

September 2021
Abivallavanem andis ülevaate vallas eraomanduses olevast infrastruktuurist - teed, tänavad, val-
gustuspostid jne ning esitas võrdluse, millised on muutused võrreldes 2020 aastaga.

Tänan kõiki, kes komisjoni töösse panustasid ja sellest osa võtsid! Tänan ka kõiki, kes komisjoni 
ees oma tööst aru andsid!

Lugupidamisega,
Riho Saksus, komisjoni esimees (21. oktoober 2021)


